
 

REFERAT 

Skolebestyrelsesmøde  

Onsdag d. 30. september 2020  

Kl. 17 – 19.30 (fælles spisning fra 19 til ca 19.30) 

 

Mødet foregår i personalestuen som normalt – men med ekstra afstand. 

 

Forældrerepræsentanter: Tanja Terndrup (formand) 
Signe Bloch-Krarup (næstformand) 
Ellen Jensen 
Anette Haslund 
Mona Kjær Nielsen 
Pia Asta Winther  
Hans Grarup 

Mor til Dicte i Junior 
Mor til Alexander i Junior 
Mor til Jonas i Ung 
Mor til Tobias i Ung 
Mor til Sebastian i Ung 
Mor til Kristoffer i Indskolingen 
Plejefar til Matias i Indskolingen 

Forældresuppleanter:  
 

 

Medarbejderrepræsentanter Mie Geert 
Karen Faaborg 

 

Ledelsesrepræsentanter Uffe Lilholm 
Helle Pontoppidan 
 

 

Afbud: 
 

Hans 
Anette 
Ellen 
 

 

 

 

1. Punkt 
17.00 / 20 min 

Der skal tages billeder af alle 

 
 
 

- Sus (sekretær) tager billede af alle fra kl. 17 til vi har et billede af alle. 
- Billederne skal bruges til hjemmesiden samt skolebestyrelsens brochure, 

som kan deles ud til alle forældre. 

 

2. punkt 
17.20 / 3. min 
 

Godkendelse af dagsorden 
 

Ansvarlig: Tanja 
 



Sagsfremstilling: Formålet er alle i bestyrelsen er enige om dagsorden  
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning: Dagsorden er godkendt 
 

 

  

3. punkt 
17.23 / 2 min 
 

Godkendelse af referat fra 12. august 2020 (bilag 1). 
 

Ansvarlig: Tanja 
 

Sagsfremstilling: Referatet kan ikke laves om, men er der indhold eller passager, som 
skolebestyrelsesmedlemmer ikke er enig i eller ønsker tilføjelser til, så kan 
tilføjelser/ændringer laves under dette punkt.  
 

Bemærkninger: Formanden ønsker, at skolebestyrelsen fremadrettet har mulighed for at godkende 
referatet inden lægges på hjemmesiden.  

Beslutning: Det besluttes at sende referatet ud til skolebestyrelsesmedlemmerne inden den 
endelige udgivelse, hvor det vil være muligt at kommentere og evt. ændre i 
referatet.  Ligeledes ændres proceduren til fremadrettet at være som beskrevet 
ovenfor. 
Referatet fra møde den 12. august er godkendt uden bemærkninger. 

 

4. punkt 
17.25 / 5 min 
 

Opfølgning på punkter fra sidste møde (5 min) 
 

Ansvarlig: Tanja 
 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er sikring af, at der følges op på beslutninger og 
drøftelser fra tidligere møde(r). 
 

Bemærkninger: Ingen aktionsliste fra forrige møde. 
 

Beslutning: Intet 
 

 

5. punkt 
17.30 / 15 min 
 

Evaluering af forældremøde 

Ansvarlig: Ane/Helle 
 

Sagsfremstilling: Formålet er, at vi får evalueret dette års forældremøder så de fremadrettet kan 
blive så gode og vedkommende som muligt - for både forældre og skole. Dette års 
forældremøde var anderledes end de sidste par år, hvor der har været en række 
minikurser for forældrene. Ændringen dette år skyldes COVID-19 og de deraf 
manglende muligheder for at forældre kunne mødes på tværs af klasser. 
 



Drøftelse og evaluering 
 

Bemærkninger: Som det fremgår af indledningen, så var dette års forældremøde anderledes end de 
sidste par år. De tidligere år har der været en række minikurser for forældrene i den 
første halvdel af mødet og forældremøde i egen klasse i den sidste halvdel. 
Ændringen dette år skyldes COVID-19 og de deraf manglende muligheder for at 
forældre kunne mødes på tværs af klasser.  
 

• Gode tilbagemeldinger på de sidste års opdeling på workshop med indhold 
som alle forældre kan melde sig på.  
 

Tilbagemeldinger på dette års forældremøder, som udelukkende foregik i klasserne.  

• Lidt en gentagelse af tidligere udmeldte informationsbreve fra klassens 
personale.  

• Kunne være godt hvis alle forældre deltager.  

• Kunne være godt med aktuelle emner  

• Kunne være en mulighed at give information om hvordan eleverne fordeles i 
klasser.  

• Kunne være godt med introduktion til hvordan der målsættes på skolen 
omkring elevernes læring.  

• Evt. dele op med noget generelt først og dernæst punkter som kun er 
relevant for nogle af forældrene i klassen. 

• Kan skolen være lidt mere opsøgende på hvad forældrene ønsker 
informationer om og/eller drøftelser omkring. 

• Gennemgang af det pædagogiske grundlag blev oplevet positivt. Kunne der 
komme mere på omkring pædagogisk grundlag, kriterier omkring 
klasseinddeling, sprogudvikling i alle klasser?  

• Evt. lave en skabelon til klasserne, som kan bruges ved forældremøderne. 
 
 

Beslutning: 
 

Ledelsen udarbejder et forslag fremtidige forældremøder, som tager hensyn til de 
sidste års gode oplevelser med minikurser samt bestyrelsens forslag til indhold på 
forældremødet i selve klassen. Punktet kommer på dagsorden til næste 
skolebestyrelsesmøde. 
 
Ledelsen tager den generelle proces omkring information til primært de nye 
forældre med tilbage fra dette møde. Er der noget i processen der kan gøres 
anderledes/bedre. Evt. kommer dette punkt på næste skolebestyrelsesmøde. 
 

 

6. punkt 
17.45 / 15 min 

Svømning i dette skoleår 

Ansvarlig: Ane/Helle 
 

Sagsfremstilling: Formålet er, at skolebestyrelse og skolen er enige om udmøntningen af 
skolebestyrelsens retningslinje for svømning på skolen i en periode med COVID-19. 
 
Fra efterårsferien kan der være svømning for én afdeling ad gangen, så vi kan 
opretholde vores smitteinddæmning i afdelingerne. På den baggrund vil der være 
svømning for indskolingen fra efterårsferien frem til jul. Alt efter situationen 



omkring COVID-19 samt vore erfaringer med svømning i praksis, vil vi senere 
forholde os til svømning for de andre afdelinger. 
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning: Skolen laver en plan for svømning efter nytår på baggrund af de første ugers 
erfaringer i indskolingen. Der er skolebestyrelsesmøde efter de to første gange 
svømning efter efterårsferien. Der tilstræbes at kunne laves en anbefaling for 
svømning fremadrettet på dette møde. 
 

 

 

7. punkt 
18.00 / 25 min 

Forretningsorden. 

Ansvarlig: Tanja og Signe 
 

Sagsfremstilling: Formålet er at gennemgå oplæg til forretningsorden for skolebestyrelsen samt evt. 
justere/ændre denne.  
 
Gennemgang og drøftelse af forretningsorden. Punktet var på dagsorden d. 13. maj 
2020, og det blev besluttet at, ”Den nye skolebestyrelse” tager forretningsorden op 
igen på første møde i det nye skoleår og drøfter denne”.  
 
Oplæg til forretningsorden medtages til mødet. 
 

Bemærkninger: Drøftelse på baggrund af et første udkast, som blev udleveret på mødet.  
- Skal der oprettes et forretningsudvalg bestående af formand, næstformand 

og skoleleder. Hvad giver denne organisering af fordele og ulemper?  
- Skal skolebestyrelsen være mere politisk aktiv? 
- Skal der være valg hvert fjerde år, forskudte valg eller to årig valgperiode?  

 

Beslutning: I referatet vedlægges endnu ikke et konkret forslag til Forretningsorden.  Punktet 
drøftes igen på næste skolebestyrelsesmøde. Drøftelserne tænkes ind i en revideret 
forslag til Forretningsorden. Signe og Tanja er tovholdere. 
 
Det seneste årshjul findes og sendes ud til skolebestyrelsen - Årshjulet for 2020-
2021 drøftes på næste møde. 
 

 

 

 

8. punkt 
18.25 / 30 
min 

Orienteringer, Nyt fra og spørgsmål til. 

Formanden  
og evt. 
andre 

 
- Skal der bruges noget energi på at få el-busser i kørselsafdelingen. Tanja har 

undersøgt lidt. Carsten og Uffe snakker sammen inden bestyrelsesmødet.  
https://m.facebook.com/story.php?story_fbid=2457000307931909&id=197020529
6611415&sfnsn=mo&extid=Ru6ZAk5nmZ744dyH 

https://m.facebook.com/story.php?story_fbid=2457000307931909&id=1970205296611415&sfnsn=mo&extid=Ru6ZAk5nmZ744dyH
https://m.facebook.com/story.php?story_fbid=2457000307931909&id=1970205296611415&sfnsn=mo&extid=Ru6ZAk5nmZ744dyH


skolebestyre
lses-
medlemmer 
 

- Skole og forældre landsmøde 20. og 21. november. ”Sammen om fremtidens 
folkeskole – viderefør de gode erfaringer fra ”Corona-skolen”. 

- Skole og forældre har et netværk for specialundervisning. Der er et møde lørdag d. 
31. oktober 10-16. Der er denne gang fokus på mangfoldige læringsmiljøer med 
udgangspunkt i et samlet kompetencecenter samt eksempler på 
forældreinddragelse.  

- Er der noget som forældrene ønsker at bringe videre fra den afdeling hvor eget barn 
har dagligdagen..? 

- Billeder af eleverne (skolefoto). 
- Kursus for skolebestyrelserne er flyttet til november måned. Skal alle i bestyrelsen 

deltage? Hvis - skal dette møde så gå i stedet for et planlagt møde eller være vores 
temadag? 
 

Ledelse 
 
 

- Seneste nye omkring bålhytter mm Salamanca. 

Medarbejde
re 
 

- Junior laver ”tur ud af huset” om torsdagen – hvor der normalt var svømning. I ung 
er der elever som skal gå til skydning i den oprindelige svømmetid. 

Beslutninger 
 
 

- Skolen søger Nordlys fonden om støtte til el-bus.  
- Tanja indhenter tilbud ved fotograf ift. ”skolefotos”, billeder som skal være 

anderledes end almindelige skolefotos. Når der er indhentet tilbud, undersøger 
skolen om der interesse ved skolens forældre omkring køb af ”skolefotos”. 

- Det overvejes af skolen hvordan der løbende kan komme informationer ud fra 
skolens hverdag.  

- Kurset for skolebestyrelser om skolebestyrelsesarbejdet er udsat til 23. november 
pga corona. Alle fra skolebestyrelsen deltager og aftenen går evt. i stedet for årets 
temadag. 
 

 

9. punkt 
18.55/ 5 min. 

Evt. 
 

 Intet fremført 
 

 

 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2020-2021 
Ugedag Dato Kl.slet Sted Dagsordenspunkter 

Onsdag 12/8 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 30/9 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 4/11 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 16/12 17.00-20.00 Dybkær Specialskole Julefrokost i forlængelse af mødet 

Onsdag 27/1 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 3/3 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 7/4 12.00-19.30 Temadag Foregår ude af huset 

Onsdag 5/5 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

 



 


